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Folketingets Socialudvalg  

Folketingets Socialudvalg har d. 8. marts 2024 stillet følgende spørgsmål nr. 

314 (alm. del) til social- og boligministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Therese Berg Andersen (SF). 

Spørgsmål nr. 314: 

”Vil ministeren redegøre for kvaliteten i anbringelser og kommentere på de 

enkelte anbefalinger i rapporten fra Børns Vilkår: »Hvorfor stikker børn og unge 

af fra en anbringelse?«, offentliggjort den 27. februar 2024?” 

Svar: 

Børns Vilkårs rapport retter et vigtigt fokus på, at bekymrende mange anbragte 

børn og unge har prøvet at stikke af fra deres anbringelsessted. I rapporten 

lister Børns Vilkår desuden en række anbefalinger, som jeg generelt er enig i.  

 

Helt grundlæggende er jeg er enig i, at det er afgørende, at børnene bliver 

inddraget i sager om anbringelse og at sikre det rette match mellem et barn 

eller en ung og anbringelsesstedet. Herudover er det afgørende, at kvaliteten 

på anbringelsesstederne er høj, og at antallet af sagsbehandlere omkring 

barnet er få.     

 

Derfor er jeg også glad for, at vi med barnets lov, der trådte i kraft per 1. januar 

2024, netop har sat barnet i centrum af sagsbehandlingen og bl.a. tydeliggjort, 

at barnet skal inddrages løbende. Herudover skal der ske en løbende 

opfølgning på de indsatser, der sættes i værk, så det sikres, at barnet trives. 

Med barnets lov er der også fokus på kontinuitet for barnet eller den unge, bl.a. 

gennem kravet om, at væsentlige møder med barnet eller den unge som 

udgangspunkt skal afholdes med deltagelse af to børne- og ungerådgivere i 

sager, hvor der ikke tidligere er iværksat støttende indsatser eller en 

anbringelse, jf. § 21, stk. 5. Dette skal være med til at understøtte, at barnet 

eller den unge kender de børne- og ungerådgivere, der er involveret i deres 

sagsbehandling.   

 

Jeg er herudover enig i, at der er behov for at styrke kvaliteten af anbringelser. 

Med aftalen om Børnene Først er der afsat midler til en kvalitetsramme, der har 

til formål at sikre, at der er den rette faglighed og de rette kompetencer til stede 

på børne- og ungehjem, så børn og unge kan få den hjælp og omsorg, de har 

behov for. 

 

Endelig kan jeg kun tilslutte mig, at anbragte børn og unge skal have et hjem 

med omsorg, hvor der er trygge rammer, og herudover at magtanvendelser 

indberettes, som lov om voksenansvar foreskriver det.  
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Jeg henviser i øvrigt til min samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 316 alm. del 

og til min tidligere besvarelse af spørgsmål nr. 279 alm. del.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

Pernille Rosenkrantz-Theil 

Social- og boligminister 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 
Bilag 1: Besvarelse af spørgsmål nr. 316 alm. del 
Bilag 2: Besvarelse af spørgsmål nr. 279 alm. del 
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